



សារមន្ទីរឧត្តមកម្មប្រលំបែងពូជសាសន៍  
ទួលស្ងួត

លេខ. ០១.៤១.៧៧.០១

**ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា**  
**ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ**

**ឯកសារដើម**  
**ORIGINAL/ORIGINAL**  
ថ្ងៃ ខែ ឆ្នាំ (Date): 05-Apr-2019, 15:29  
CMS/CFO: Sann Rada

ថ្ងៃអង្គារ ១៣ រោច ខែផល្គុន ឆ្នាំច សំរឹទ្ធិស័ក ព.ស.២៥៦២  
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី០២ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៩

**សូមគោរពជូន**  
**ឯកឧត្តម និង លោក**  
**ប្រធានអង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងនៃអង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញក្នុងតុលាការកម្ពុជា**

- កម្មវត្ថុ** ៖ សំណើសុំឯកសារនិងរូបថតដែលលោក **Walter Heynowski** និង លោក **Gerhard Scheumann** យកចេញពីសារមន្ទីរទួលស្ងួតនាទស្សន៍ឆ្នាំ១៩៨០ មករក្សាទុកក្នុងបណ្ណសារសារមន្ទីរវិញ
- យោង** ៖ លិខិតលេខ ២៦៩ អ.វ.ត.ក/អ.ជ.ស.ជ. ចុះថ្ងៃទី២៨ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៦ ស្តីពីការបរិច្ចាគឯកសារពីសាស្ត្រាចារ្យ **Walter Heynowski** និងការស្នើសុំព័ត៌មាន

សេចក្តីដូចមានចែងក្នុងកម្មវត្ថុនិងយោងខាងលើ ខ្ញុំបាទមានកិត្តិយសសូមគោរពជម្រាបជូន **ឯកឧត្តម** មេត្តាជ្រាបថា៖ កន្លងមក សារមន្ទីរទួលស្ងួតបានទទួលដំណឹងអំពីការប្រគល់ឯកសារនិងរូបថតមួយចំនួន ដែលលោក **Walter Heynowski** និង លោក **Gerhard Scheumann** យកចេញពីសារមន្ទីរនាអំឡុងទសវត្សរ៍ឆ្នាំ១៩៨០ មកជូនអង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញក្នុងតុលាការកម្ពុជា។ កាលពីឆ្នាំ២០១៦ អង្គជំនុំជម្រះបានប្រគល់ឯកសារទាំងនោះមួយចំនួនជូនសារមន្ទីរទួលស្ងួតម្តងរួចមកហើយ និងមួយចំនួនទៀតបន្តរក្សាទុកនៅសាលាក្តី។ ឯកសារទាំងនេះគឺជាប្រភពធនធានប្រវត្តិសាស្ត្រដ៏សំខាន់ដែលបុគ្គលិកសារមន្ទីរ អ្នកស្រាវជ្រាវជាតិ អន្តរជាតិ មិនទាន់អាចសិក្សាស្រាវជ្រាវបានទេ ព្រោះត្រូវតម្កល់ទុកជាកំសុតាងសម្រាប់សំណុំរឿង០០២/០២។ ក្នុងគោលបំណងប្រមូលចងក្រងនិងអភិរក្សឯកសារខាងលើ សារមន្ទីរ ស្នើសុំការអនុញ្ញាតប្រគល់ឯកសារច្បាប់ដើមដែលនៅសេសសល់មករក្សាទុកក្នុងបណ្ណសារសារមន្ទីរបន្ថែមទៀត ត្បិតនេះក៏ជាការឆ្លើយតបទៅនឹងបំណងរបស់លោក **Heynowski** ក្នុងការប្រគល់ឯកសារមកសារមន្ទីរដូចគ្នា។ ក្នុងចំណោមឯកសារ ដែលរួមមាន សៀវភៅកត់ត្រាអ្នកទោសប្រចាំថ្ងៃពណ៌ទឹកក្រូច រូបថត និងឯកសារផ្សេងៗ តម្រូវឲ្យមានការត្រួតពិនិត្យឡើងវិញថាពិតជាឯកសាររបស់អតីតមន្ទីរសន្តិសុខ២១ ឬអាចជាប្រភេទឯកសារស្នូល ដែលកិច្ចការនេះចាំបាច់ត្រូវរៀបចំអំឡុងពេលនៃការអនុវត្តគម្រោងអភិរក្សនិងថែទាំបណ្ណសារសារមន្ទីរទួលស្ងួត ក្រោមការសម្របសម្រួលពីអង្គការ UNESCO និងគាំទ្រថវិកាដោយអង្គការ KOICA ប្រចាំប្រទេសកម្ពុជា ចាប់ពីឆ្នាំ២០១៤មក។ សារមន្ទីរអាចធានាបានថា

រាល់សម្បជ័យដ៏មានតម្លៃរបស់លោក Heynowski នឹងរក្សាទុកក្នុងទីតាំងមាន សុវត្ថិភាព និងអភិរក្សយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់ នៅបណ្ណសារ ដែលបច្ចុប្បន្នកំពុងរៀបចំរបាយការណ៍លម្អិត និងជួសជុលឯកសារស្ថិតក្នុងស្ថានភាពបន្ទាន់មួយចំនួន។ ទន្ទឹមគ្នានេះ សារមន្ទីរមានបំណងចង់បញ្ចូលរាល់ឯកសាររបស់លោក Heynowski ទៅក្នុងកិច្ចការអភិរក្សខាងលើ ដោយសហការជាមួយអ្នកជំនាញដើម្បីជួសជុលឯកសារខូចខាតធ្ងន់ធ្ងរនាពេលឆាប់ៗខាងមុខ។ ក្រៅពីការវាយតម្លៃនិងជួសជុលបន្ទាន់ ការប្រគល់ឯកសារមកសារមន្ទីរគឺជាការផ្តល់ប្រភពស្រាវជ្រាវដ៏សំខាន់សម្រាប់គម្រោងរៀបចំពិពណ៌មិនអចិន្ត្រៃយ៍ ក្រោមប្រធានបទ **“៤០ឆ្នាំ៖ ការចងចាំពីជនរងគ្រោះនៃមន្ទីរស-២១”** ដែលនឹងបើកសម្ពោធនៅថ្ងៃទី១៩ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១៩ ខាងមុខ។ លើសពីនេះក្រោយការប្រគល់ត្រលប់ សារមន្ទីរនឹងបន្តសហការរាល់តម្រូវការប្រើប្រាស់ឯកសារខាងលើ សម្រាប់ការស្រាវជ្រាវរបស់ភាគីនៃសំណុំរឿង០០២/០២ ទៅតាមនីតិវិធីភាគីនីមួយៗ។

ឆ្លៀតក្នុងឱកាសនេះ ខ្ញុំបាទសូមសម្តែងការថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅចំពោះកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់ **ឯកឧត្តម** និង សាលាក្តីខ្មែរក្រហមក្នុងការស្វែងរកការពិតនិងយុត្តិធម៌ដល់ជនរងគ្រោះនៃរបបកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យ ព្រមទាំងការផ្សព្វផ្សាយនិងចងក្រងឯកសារពាក់ព័ន្ធនឹងអតីតមន្ទីរសន្តិសុខស-២១ ជូនដល់សាធារណជនជាតិនិងអន្តរជាតិ នាពេលកន្លងមក។

អាស្រ័យហេតុដូចបានជម្រាបជូនខាងលើ សូម **ឯកឧត្តម** មេត្តាពិនិត្យនិងសម្រេចដោយក្តីអនុគ្រោះ។

សូម **ឯកឧត្តម** ទទួលនូវការគោរពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់អំពីខ្ញុំបាទ។

**ប្រធានការិយាល័យ** ✓  
  
**តាយ វិសុទ្ធ**

សូមទំនាក់ទំនង៖ លោក សុង ភក្រា  
 ប្រធានផ្នែកបណ្ណសារនៃសារមន្ទីរទួលស្វែង  
 ទូរស័ព្ទលេខ ០៧០ ៩៨៧ ៩៣៤  
 អ៊ីម៉ែល [pheaktrasong3@gmail.com](mailto:pheaktrasong3@gmail.com) និង  
[pheaktra@tuolsleng.gov.kh](mailto:pheaktra@tuolsleng.gov.kh)